
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-10-17, § 15 

 

 Tid Torsdagen den 17 oktober 2013, kl 16.10 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 17 oktober 2013 

  

 

 

Maria Östberg Svanelind Jan Tigerström 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Göran Kindvall (M)   för Joakim Larsson (M)                   

Gustav Johansson (M)   för Karl Malmqvist (C)                  

Sara Gunnerud (S)   för Maria Nygård (S)                    

Clara Lindblom (V)   för Ann-Margarethe Livh (V) 

 Ersättare: 

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)   

Kenneth Nilsson (S)  

Håkan Olander (S)  

Elin Olsson (MP)  

Lennart Tonell (MP)   

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnade förvaltningschefen Gunnar Jensen, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Mårten Frumerie, Lena Mittal, Kristofer Stjernqvist och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 



  

 § 15 

Trafikverkets utställning av järnvägsplan för förlängning av Spårväg City 

från Djurgårdsbron till Frihamnen. Svar på remiss från kommunstyrelsen  

Dnr E2013-330-01400 
 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden beslutar att godkänna kontorens gemensamma 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets, trafikkontorets, stadsbyggnadskontorets, miljöförvaltningens 

och fastighetskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den 27 september 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind (S) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorens gemensamma förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

Spårväg city har redan från första början skötts illa. Tillfälliga lösningar har 

forcerats fram till höga kostnader, utan att ge nämnvärt högre andel 

kollektivtrafikresenärer. Hantering av Spårväg city har mötts av kritik från 

opposition i både landstinget och staden såväl som media och inte minst 

landstingets revisorer.  

 

Det är uppenbart att risken för förseningar av den tidtabell rörande utbyggnad av 

Spårväg City etapp 2 som man nu lägger fram är stor. Det ska till 

detaljplaneförändringar längs vägen, ny bro till Lidingö och en 

mycket komplicerad passage av hamnområdet. Nu står det dessutom klart att 

sammankopplingen med Lidingöbanan kan ske tidigast 2020, inte som tidigare 

beräknat 2018. Återigen ser vi alltså hur stora investeringar, med högst oklara 

förutsättningar, stressas fram av den borgerliga majoriteten i landstinget. Basala 

fakta saknas, kostnader kan med all sannolikhet tillkomma och flera avgörande 

ekonomiska uppgifter saknas. Detta är ett väldigt oaktsamt sätt att hantera 

skattebetalarnas pengar på.  

 

Mot bakgrund av de stora osäkerhetsfaktorerna och risken för omfattande 

fördyringar bör vidare projekteringar av Spårväg city i sin nuvarande form 

avbrytas för att invänta klargörande av grundläggande förutsättningar, 

sträckning, tidsplan, kostnader och samhällsnytta. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt följande:  

 



  

Det är glädjande att projektet Spårväg City går framåt även om man skulle önska 

att det gick i snabbare takt. Det är nu 8 år sen landstingsfullmäktiges majoritet 

(S, V, MP) sa ja till MP-motionen om en spårväg från västra Kungsholmen via 

city till Ropsten. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Clara Lindblom (V) enligt följande:  

 

Vänsterpartiet instämmer i grova drag kontorets förslag på remissen från 

kommunstyrelsen, och menar att det är positivt att Spårväg City nu byggs ut så 

att det kan användas av fler, även om projektet är förenat med vissa 

osäkerhetsfaktorer. Vi ser det även som helt nödvändigt att arbetet fortsätter med 

att dra spår vidare från Djurgårdsstaden, via Ropsten, Hjorthagen och fram till 

det nya campusområdet i Albano. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


